
Pentathlon Canada Joins Forces with Obstacle Sport Canada 
The Canadian Modern Pentathlon Nationals (July 7-9, 2023) will feature obstacle for the first time

[Ottawa, July 4, 2023] — Pentathlon Canada, the governing body for modern pentathlon in Canada, and Obstacle Sport Canada, the leading organization for obstacle racing, are excited to announce their partnership. Together, they will work towards promoting pentathlon events involving obstacle racing and fostering the growth of these sports across the country.
Pentathlon Canada will feature Obstacles as one of the five disciplines at this year’s Nationals in Vancouver (BC). Athletes can register for the Obstacle event only and compete against Modern Pentathletes who are preparing for the Pan Am Games in Santiago (2023) which is a qualifier for the Olympic Games in Paris (2024). 
Rod Staveley, President of Pentathlon Canada, said, "By combining our knowledge and resources for the next five years, we can elevate the quality of pentathlon events involving obstacle racing and foster the growth of these sports across the country. Together, we aim to provide accessible opportunities for Canadian athletes to shine and inspire our nation."
The President of Obstacle Sport Canada, Tom Petryshen, stated, "By working alongside Pentathlon Canada, we can merge the unique challenges and thrills of obstacle racing with the rich history and discipline of modern pentathlon. We look forward to designing innovative courses, promoting events, and developing coaching programs that will enhance the quality and popularity of both sports in Canada."
This partnership between Pentathlon Canada and Obstacle Sport Canada marks a significant milestone in promoting and growing the sports of modern pentathlon and obstacle racing in Canada and creating more opportunities for athletes to excel at every stage of their development.
At the Nationals, look to see Canadian National Team Members who have met National Team standards and are eligible for selection for the Santiago  2023 Pan American Games (to date): Robert Bonomo, Kelly Fitzsimmons, Olivia Li, Christopher Rudolph,  Quinn Schulz, and Vancouver’s Devan Wiebe. Canada has qualified a team of 3 female and 2 male athletes for the Pan American Games. Athlete bios: http://bitly.ws/JSET
At the 2023 Pentathlon Canada Nationals, the Obstacle course will be a head-to-head competition and will be set up based on UIPM guidelines and judged using UIPM Rules. Athletes will be given 20 minutes to walk the course and warm up before getting started.
More information on the 2023 Canadian Modern Pentathlon Nationals http://bitly.ws/FWtu  Pentathlon 101: history https://www.uipmworld.org/history / rules https://www.uipmworld.org/uipm-rules-and-regulations / disciplines https://www.pentathloncanada.ca/about/

Want to glimpse what being a modern pentathlon obstacle ninja looks like? See the video of Connor Chow at Canada Cup 3 (Alberta Provincials, June 2023). http://bitly.ws/JSxB

About Pentathlon Canada: Pentathlon Canada is the national governing body for modern pentathlon in Canada. Committed to promoting and developing the sport, Pentathlon Canada organizes competitions, supports athlete development, and represents Canadian athletes at the international level. Pentathlon Canada is funded by the Government of Canada. 

About Obstacle Sport Canada: Obstacle Sport Canada is the leading organization for obstacle racing in Canada. Its mission is to promote the sport, organize events, and provide resources and support to athletes, coaches, and enthusiasts across the country.

Media inquiries, please contact:

Shelley Callaghan, Pentathlon Canada Executive, Director, Cell: 613-324-1798
executivedirector@pentathloncanada.ca or  media@pentathloncanada.ca 

Tom Petryshen, President, Obstacle Sports Canada, Cell: 778 320 6392, tom@obstaclesports.ca
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@PentathlonCanada @SportCanada @UIPM
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Pentathlon Canada s'associe à Obstacle Sport Canada
Les Championnats canadiens de pentathlon moderne (7-9 juillet 2023) incluront pour la première fois l'épreuve d'obstacles
[Ottawa, 4 juillet 2023] — Pentathlon Canada, l'organisme national de gouvernance du pentathlon moderne au Canada, et Obstacle Sport Canada, l'organisation de premier plan pour la course d'obstacles, sont ravis d'annoncer leur partenariat. Ensemble, ils travailleront à la promotion d'événements de pentathlon impliquant des courses d'obstacles et à la croissance de ces sports dans tout le pays.

Lors des prochains Championnats canadiens de Pentathlon Canada à Vancouver (Colombie-Britannique), l'épreuve d'obstacles sera l'une des cinq disciplines. Les athlètes peuvent s'inscrire uniquement à l'épreuve des obstacles et concourir contre les pentathlètes modernes qui se préparent pour les Jeux panaméricains de Santiago (2023), qui servent de qualification pour les Jeux olympiques de Paris (2024).

Rod Staveley, président de Pentathlon Canada, a déclaré : "En combinant nos connaissances et nos ressources pour les cinq prochaines années, nous pouvons améliorer la qualité des événements de pentathlon impliquant des courses d'obstacles et favoriser la croissance de ces sports dans tout le pays. Ensemble, nous visons à offrir des opportunités accessibles aux athlètes canadiens pour briller et inspirer notre nation."

Le président d'Obstacle Sport Canada, Tom Petryshen, a mentionné : "En travaillant aux côtés de Pentathlon Canada, nous pouvons fusionner les défis uniques et les sensations fortes de la course d'obstacles avec la riche histoire et la discipline du pentathlon moderne. Nous avons hâte de concevoir des parcours novateurs, de promouvoir des événements et de développer des programmes d'entraînement qui amélioreront la qualité et la popularité des deux sports au Canada."

Ce partenariat entre Pentathlon Canada et Obstacle Sport Canada marque une étape importante dans la promotion et le développement du pentathlon moderne et de la course d'obstacles au Canada, offrant ainsi davantage d'opportunités aux athlètes de s'épanouir à chaque étape de leur développement.

Aux Championnats canadiens, vous pourrez voir des membres de l'équipe nationale canadienne qui ont atteint les critères de l'équipe nationale et sont éligibles pour la sélection aux Jeux panaméricains de Santiago 2023 (à ce jour) : Robert Bonomo, Kelly Fitzsimmons, Olivia Li, Christopher Rudolph, Quinn Schulz et Devan Wiebe de Vancouver. Le Canada peut envoyer une délégation composée de 3 femmes et 2 hommes aux Jeux panaméricains de Santiago.

Lors des Championnats canadiens de pentathlon de 2023, le parcours d'obstacles sera une compétition en face-à-face et sera mis en place selon les directives de l'UIPM et jugé selon les règles de l'UIPM. Les athlètes auront 20 minutes pour parcourir le parcours et s'échauffer avant de commencer.

Plus d'informations sur les Championnats canadiens de pentathlon moderne 2023 : http://bitly.ws/FWtu  Pentathlon 101 : histoire https://www.uipmworld.org/history / règles https://www.uipmworld.org/uipm-rules-and-regulations 

Vous voulez avoir un aperçu de ce que représente un ninja du pentathlon moderne face aux obstacles ? Regardez la vidéo de Connor Chow lors de la Coupe du Canada 3 (Alberta Provincials, juin 2023) : http://bitly.ws/JSxB

À propos de Pentathlon Canada : Pentathlon Canada est l'organisme national de gouvernance du pentathlon moderne au Canada. Engagé dans la promotion et le développement du sport, Pentathlon Canada organise des compétitions, soutient le développement des athlètes et représente les athlètes canadiens au niveau international. Pentathlon Canada est financé par le gouvernement du Canada.

À propos d'Obstacle Sport Canada : Obstacle Sport Canada est l'organisation de premier plan pour la course d'obstacles au Canada. Sa mission est de promouvoir le sport, d'organiser des événements et de fournir des ressources et un soutien aux athlètes, aux entraîneurs et aux passionnés à travers le pays.

Pour les demandes des médias, veuillez contacter :
1. Shelley Callaghan, Directrice exécutive de Pentathlon Canada, Tél. : 613-324-1798
executivedirector@pentathloncanada.ca ou media@pentathloncanada.ca
1. Pascal Déry, pascal@obstaclesports.ca


